
Flere og flere kaster sig over talegenkendelse på dansk. Både privat og open source. Og med 
god grund. Mange af de potentialer der længe er blevet talt om, bliver i disse år realiseret 
på engelsk og andre større sprog. En stor udfordring for at lykkes bedre på dansk er mangel 
på åbne annoterede taledata. I dette oplæg giver Alexandra Instituttet deres bud på hvor vi 
står i dag (spoiler: der er for mange dialekter og sprogstile der ikke understøttes), hvor vi 
med fordel kan sætte ind (spoiler: vi skal have produceret nogle taledata!) og hvorfor det er 
en opgave vi er nødt til at arbejde sammen om. 


